

الشيخ بندر ومنى جلال يزوران جناح السياحة الإسلامية Sheikh Bandar and Mouna Jalal in the ITM stand

مستشار وزير السياحة المصرى عن معوقات

ومن جانبه أشار هشام زعزوع مدير عام الاتحاد المصرى للغرف السياحية عن قفزة السياحة

العالمية من 25 مليون سائح عام 1950 إلى 842

مليون سائح عام 2006 سنوياً، وتفوّق صناعة

السياحة عن مثيلتها النفطية. وأكد زعزوع على

ضرورة تدعيم الوعى السياحي لدى الشعوب

العربية والسعى إلى تحسين الصورة الذهنية

عن العالم العربي، وضرورة انتهاج الأسلوب

وفي ختام فعاليات المعرض، قامت السيدة

منى جلال رئيسة مجلس إدارة الشركة

المنظمة بتوزيع دروع تذكارية على الشركات

المتميزة من المشاركين، ومنها مجلة السياحة الإسلامية التي كان لمشاركتها هذا

السياحة العربية البينية وسبل تذليلها.

الملتقى الدولى الثامن

للسياحة العربية البينية بالقاهرة

>القاهرة: منير الفيشاوى

م سط حشد إعلامي وسياحي وجماهيري كبير، قام الشيخ بندر بن فهد آل فهيد رئيس المنظمة العربية للسياحة ولفيف من كبار الشخصيات المصرية والعربية بافتتاح فعاليات الملتقى الدولى الثامن للسياحة العربية البينية الذي نظمته الشركة العربية الدولية لتنظيم المعارض والمؤتمرات بفندق سميراميس انتركونتيننتال بالقاهرة من 3 إلى 5 آذار/مارس 2007.

شارك في الملتقى أكثر من 70 منشأة سياحية من المملكة العربية السعودية ومصر والسودان في مجالات الفندقة والطيران المدني والنقل السياحي البري وتنظيم سفرات وخدمات الحج والعمرة ووكالات السفر والسياحة والصحافة السياحية المتخصصة والتوريدات والأزباع الفندقية.

من ناحية أخرى فقد شهدت فعاليات المعرض انعقاد ندوة عن السياحة العربية البينية تحت شعار "بين الواقع والمأمول" استعرض خلالها الشيخ بندر فكرة إنشاء المنظمة العربية للسياحة واستراتيجياتها وخطط عملها ومجالسها الخمسة وانطلاقاتها خلال الفترة القصيرة المنقضية منذ تأسيسها في سبتمبر

كما تحدث سلطان أبوجابر الأمين العام للمنظمة العربية للسياحة باستفاضة عن الأهداف الرئيسية للمنظمة الرامية إلى تعظيم العوائد الاقتصادية للسياحة ورفع كفاءة البناء المؤسسى في القطاع السياحي وتطويعه من أجل محاربة الفقر وتعزيز الشراكة بين القطاعين العام والخاص والمجتمعات المحلية وجميع العاملين في قطاع السياحة بوجه عام.

وتحدث في نفس الندوة د. محمد صالح

EXHIBITIONS

The Eighth Meeting

المعلوماتي في التسويق.

العام أثر ملحوظ لدى الزائرين. ■

of Pan-Arab tourism in Cairo

n the presence of a strong media, public and tourist audience and many Egyptian and Arab VIPs, Sheik Bandar Bin Fahad Al-Fahid, President of the Arab Organization of Tourism, inaugurated the 8th International Meeting of Pan-Arab Tourism, organized by the International Arab Company for Organizing Exhibitions and Congresses, in Samiramis Intercontinental hotel, Cairo from 3rd - 5th March. 2007.

More than 70 establishments of tourism from Saudi Arabia, Egypt and Sudan took part in the exhibition. They represent hotels, airlines; travel agencies, companies providing services for Hajj and Umrah, press specialized in tourism, import companies and hotel costume designers.

A conference on the topic of "Pan-Arab tourism

between reality and hopes" was held during the exhibition. Sheik Bandar spoke about the Arab Organization of Tourism (AOT), its strategy, action plans and its five congresses since its creation in September 2005.

Sultan Abu Jaber, secretary general of the OAT, spoke in detail about the principal objectives of the organisation which aims at an increase in the economic returns of tourism, the improvement of the efficiency of the institutional capacities of the tourism sector, its adaptation to fight against poverty, and to reinforce the partnership between private and public sectors, and those working in the tourism sector.

Dr. Mohamed Saleh, adviser to the Egyptian Minister of tourism, spoke about the obstacles to Pan-Arab tourism and the

means of resolving them.

Hisham Zaazoua, Director General of the Egyptian Union of Tourism Chambers, underlined the sharp increase in world tourism, from 25 million tourists in 1950 to 842 million in 2006, and exceeding in its benefits even the oil industry. He stressed the need for consolidating tourism awareness within the Arab world, and the work towards improving the image of the Arab world and adopting electronic marketing.

> Cairo-Mounir El-Fishawy

At the end of the meeting, Mrs. Mouna Jalal, president of the organizing company, handed out prizes to the establishments which had been particularly distinguished, among them the Islamic Tourism magazine, whose participation in this session was particularly appreciated.